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BUTIR BUTIR MESYUARAT YANG KEDUA 
BAGI PENGGAL YANG KEEMPAT 

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG 
YANG KE-ENAM YANG TELAH DIADAKAN 

PADA 8 JULAI, 1985 



Bil: PSUK/PP/007.1.25 
MESYUARAT YANG KEDUA BAGI PENGGAL YANG KEEMPAT, 

DEWAN UNDANGAN NEGERI YANG KEENAM, YANG 
DIADAKAN PADA HARI ISNIN, 8 JULAI, 1985 JAM 

9.30 PAGI DI DEWAN UNDANGAN NEGERI, LEBUH LIGHT, 
PU LAU Pl NANG 

SUSUNAN URUSAN MESYUARAT 
1. Doa. 

2. Pengumuman oleh Y .B. Tuan Speaker. 

3. Membentangkan Risalah-risalah: 

No. 5 Tahun 1985 - Anggaran Tambahan Yang Pertama Tahun 1984. 

No. 6 Tahun 1985 Penyata Kira-kira Majlis Perbandaran Pulau 
Pinang, bagi Tahun berakhir 31 Disember, 1981. 

No. 7 Tahun 1985 -Penyata Kira-kira dan Kunci Kira-kira Pihak 
Berkuasa Air, Pulau Pinang, bagi Tahun berakhir 
31 Disember, 1981. ' 

4. Soalan-soalan 

(A) LISAN 

(1) Y.B. Dr. Sak Cheng Lum bertanya kepada YAB. Ketua Menteri: 

1. Adakah Kerajaan Negeri membuat apa-apa keputusan atas 
rayuan-rayuan bagi pengurangan cukai tanah, yang telah 
diterima oleh Pejabat Tanah dan Galian? Berapa banyak 
kah rayuan-rayuan yang telah diterima? Bagaimanakah 
pihak Kerajaan akan menguruskan kesemua rayuan-ray uan 
itu? 

2. Bilakah kerja-kerja sistem pembetungan najis di Butter 
worth dan Bukit Mertajam akan selesai dan bilakah pula 
sistem ini akan mula digunakan? Adakah pihak Kerajaan 
menetapkan kadar bayaran sumbangan? Nyatakan berapa 
kah kadarnya? 

3. Adakah Kerajaan Negeri sedar bahawa kawasan Taman 
Soon Corporation, Kompleks Chain Ferry ser ta beberapa 
kawasan lain di Butterworth menqalami masalah baniir 
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4. Apakah sebab-sebabnya rumah kos rendah Kerajaan di 
Jalan Mohd. Saad dan Mak Mandin lewat diperuntukkan 
walaupun telah siap? Bilakah unit-unit perumahan itu akan 
diperuntukkan? 

(II) Y.B. Encik Teoh Teik Huat bertanya kepada YAB. Ketua 
Menteri: 

• t 
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1. (a) Bolehkah Y AB. Ketua Menteri mengeluarkan laporan 
penyelidikan yang dijalankan oleh dua orang ahli 
Jawatankuasa yang diketuai oleh Penasihat Undang 
undang Negeri yang mana telah ditubuhkan oleh 
Kerajaan Negeri untuk menyiasat kesalahan jenayah 
merosak harta benda Kerajaan oleh Ahli MMK, YB. 
Dr. Ong Hean Tee? 

(b) Mengapakah ahli tersebut tidak dibuang dari Majlis 
Mesyuarat Kerajaan memandangkan beliau telah 
mengakui kesalahan jenayah berkenaan pada 30hb. 
Mac, 1985 di Mahkamah Majistret Pulau Pinang? 

2. (a) Adakah terdapat sebarang arahan daripada Kerajaan 
Negeri kepada Pegawai Daerah Seberang Perai Tengah, 
Encik Ramli Ibni Hajar untuk merobohkan kuil-kuil 
Sri Maha Mariamman dan Sri Maha Kaliamman di 
Seberang Jaya baru-baru ini? 

(b) Jika ya, apakah arahan-arahan itu? Adakah Pegawai 
Daerah tersebut bertindak menurut arahan-arahan 
yang diberikan semasa beliau mengarahkan supaya 
kedua-dua kuil Hindu di Seberang Jaya itu diroboh 
kan? 

(c) Jika tiada, adakah sebarang tindakan telah diambil 
atau akan diambil oleh Pihak Berkuasa Negeri ter 
hadap Pegawai Daerah yang menjalankan kerja-kerja 
meroboh tanpa arahan itu? Jika ya, apakah tindakan 
tindakan yang telah atau akan diambil? Jika tidak, 
mengapakah tindakan tidak diambil terhadap Pegawai 
Daerah berkenaan? 

(d) Adakah Kerajaan Negeri akan memberi tapak alterna 
tif untuk membina kuil-kuil Hindu yang telah diro 
bohkan itu? 

3. (a) Adakah laporan daripada tujuh orang ahli jawatan 
kuasa yang ditubuhkan oleh Majlis Perbandaran Pulau 
Pinang untuk menyiasat masalah setinggan-setinggan 
Sungai Nibong Kecil telah dikemukakan kepada 
Kerajaan Negeri? Jika ya, bolehkah laporan tersebut 
dikeluarkan? Jika tidak, mengapa? 

(b) Bagaimanakah pendirian Kerajaan Negeri terhadap 
masalah setinggan-setinggan di Sungai Nibong Kecil? 
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4. Adakah tanah-tanah Negeri Pulau Pinang yang telah diberi 
milik kepada mana-mana ahli MMK Negeri termasuk YAB. 
Ketua Menteri sekarang dan bekas Ketua Menteri sejak 
negara kita merdeka? Jika ya, 

(i) berikan nama ahli-ahli yang berjaya memperolehinya; 
(ii) tarikh permohonan-permohonan untuk tanah ber 

kenaan dikemukakan dan tarikh kelulusannya; 
(iii) lokasi dan keluasan tiap-tiap bidang tanah berkenaan; 

dan 
(iv) berapakah harga yang dibayar bagi tiap-tiap bidang 

tanah yang telah diberimilik? 

5. Adakah benar bahawa dengan perubahan sempadan Kedah/ 
Pulau Pinang, pembekal-pembekal yang menggali pasir 
daripada Sungai Muda yang dahulunya membayar se 
ban yak M$1.00 bagi tiap-tiap 0.76 meter persegi kepada 
Kerajaan Negeri Pulau Pinang sebaliknya akan membayar 
kepada Kerajaan Negeri Kedah dan ini merugikan hasil 
Negeri Pulau Pinang antara M$2 juta hingga M$3 juta pada 
setiap tahun? Jika ya, adakah sebarang pampasan yang 
diminta oleh Kerajaan Negeri Pulau Pinang kepada Kera 
jaan Negeri Kedah atas kerugian ini? Jika ya, berikan butir 
butir lengkap, jika tiada, mengapa? 

6. Memandangkan pemohon-pemohon rumah kos rendah 
yang begitu ramai dan juga kekurangan bilangan unit-unit 
perumahan kos rendah bagi memenuhi keperluan rakyat 
terutama .golongan yang berpendapatan rendah, adakah 
YAB' Ketua Menteri akan menimbang semula secara serius 
keputusannya untuk menggunakan wang sebanyak M$1.2 
billion yang akan diperolehi daripada 'package deal' untuk 
membeli jambatan Pulau Pinang daripada Kerajaan Pusat, 
menggunakan wang tersebut sebaliknya untuk membina 
lebih banyak unit-unit perumahan kos rendah bagi meng 
atasi keperluan perumahan rakyat? 

7. (a) Mengapakah rumah pangsa kos rendah di Batu Lan 
chang yang telah lama siap dibina oleh Kerajaan 
Negeri masih belum diperuntukkan kepada rakyat? 

(b) Bilakah peruntukan dan pengundian ke atas unit-unit 
rumah pangsa tersebut akan dijalankan? 

8. (a) Bilakah seramai 105 pemohon yang memohon untuk 
mendapat unit-unit perumahan kos rendah dalam 
tahun 1976 dan sebelumnya dan telah ditemuduga 
oleh Bahagian Perumahan Negeri dalam bulan 
Februari, tahun ini akan diperuntukkan unit-unit 
peru mah an kos rendah? 
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(b) Apakah sebabnya soalan tentang gabungan politik 
(political affiliation) pemohon-pemohon tersebut di 
tanya sewaktu temuduga dijalankan? 

9. Bolehkah YAB. Ketua Menteri beritahu Dewan ini samada 
perhbinaan Hotel KOMTAR terdapat di dalam pelan pem 
bangunan KOMTAR yang asal? Jika ya, mengapakah tanah 
bagi projek ini dibahagi-bahagikan (parcelled) kepada sek 
tor swasta? Jika tidak, mengapa dan bilakah rancangan 
untuk membina sebuah hotel oleh sektor swasta itu di 
cadangkan? 

10. Bilakah yang disebutk~n di bawah ini akan diroboh untuk 
meneruskan projek KOMTAR? Di manakah letaknya 
kawasan-kawasan alternatif dan bilakah penduduk yang 
terlibat akan diminta berpindah? 

(a) Pasar Jalan Maxwell/Jalan Prangin dan gerai-gerai 
berkenaan. 

(b) Perhentian Bas Jalan Maxwell. 
(c) Kompleks-kompleks penjaja Jalan Maxwell. 
(d) Rumah-rumah kedai sepanjang Jalan Maxwell. 

11. Adakah Y AB. Ketua Menteri sedar bahawa dinding-dinding 
bahagian depan rumah-rumah di alamat 143, 145 dan 147, 
Jalan Magazine, Pulau Pinang yang telah retak setahun 
yang lalu akibat kerja-kerja menanam cerucuk pembinaan 
projek Hotel KOMT AR masih be I urn dibaiki oleh Perba 
danan Pembangunan Pulau Pinang atau kontrektor-kon 
trektornya? Jika ya, oleh kerana retak-retak itu boleh me 
nyebabkan rumah-rumah tersebut runtuh pada bila-bila 
masa sahaja dan juga mengancam keselamatan penghuni 
penghuni, bolehkah Y AB. Ketua Menteri mengarahkan 
pihak-pihak yang berkenaan supaya meneliti perkara ini 
dengan segera serta memperbaiki bangunan-bangunan itu? 

12. Adakah Y AB. Ketua Menteri sedar bahawa Maj I is Perban 
daran Seberang Perai dipercayai sedang mengalami kerugi 
an kutipan hasil beratus ribu ringgit akibat amalan-amalan 
rasuah yang didakwa berlaku di kalangan pekerja-pekerja 
membuang sampah? Jika ya, adakah Kerajaan Negeri akan 
menubuhkan suatu "Suruhanjaya Penyiasatan" yang ter 
diri daripada orang yang bebas (independent) untuk me 
nyiasat dakwaan yang serius itu? 

13. Memandangkan bertambahnya lalu-lintas di kawasan Air 
ltam, adakah Kerajaan Negeri merancang untuk membina 
jalan alternatif bagi memudahkan aliran lalu-lintas sepan 
jang jalan dari pusat bandar ke Air ltam? Jika ya, sila beri 
kan butir-butir lengkap mengenai rancangan tersebut. Jika 
tidak, mengapa? 

t 
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14. Adakah Y AB. Ketua Menteri sedar bahawa sekumpulan 
pemandu teksi sedang menjalankan kegiatan mereka di 
sebelah 'interchange' bas di KOMTAR? Jika ya, meman 
dangkan kekurangan tempat letak teksi di kawasan ter 
sebut dan juga kesesuaian tempat bagi pemandu-pemandu 
teksi memberi perkhidmatan yang lebih baik kepada orang 
ramai ke KOMTAR dan dari KOMT AR adakah Kerajaan 
Negeri akan menimbang untuk menjadikan tempat ter 
sebut sebagai perhentian letak teksi secara tetap dan mem 
bolehkan pemandu-pemandu teksi menjalankan terus per 
khidmatan mereka di sana? 

15. Bolehkah Y AB. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini 
jumlah wang yang dibelanjakan dalam lawatan penggalakan 
Perdagangan dan Pelancungan beliau ke negeri Jepun dan 
New Zealand dalam bulan April tahun ini? 

16. Adakah benar projek Kereta Kabel Bukit Bendera akan 
dilaksanakan di bawah Rancangan Malaysia Kelima dengan 
kos perbelanjaan sebanyak $7 juta? Jika ya, 

(a) di manakah kawasan sebenar bagi menempatkan 
projek ini; 

(b) bilakah pembinaan projek ini akan dimulakan dan 
dijangka siap; dan 

(c) adakah pelaksanaan projek ini bermakna projek 
jalanraya di Bukit Bendera akan dibatalkan? 

17. Bolehkah Y AB. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini 
hasil perbincangan di antara Kerajaan Negeri dan Kerajaan 
Pusat berhubung dengan pembinaan akuarium baru di 
Pulau Pinang bagi menggantikan akuarium lama yang telah 
ditutup sejak tahun 1982 disebabkan kerosakan struktur 
bangunan? 

18. Adakah Negeri Pulau Pinang akan menyambut ulangtahun 
yang ke 200 pada tahun hadapan? Jika ya, berikan maklu 
mat-maklumat lengkap mengenai acara-acara yang disedia 
kan bagi perayaan tersebut. 

(111) Y.B. Encik Teoh Kooi Sneah bertanya kepada YAB. Ketua 
Menteri: 

1 . Adakah Y AB. Ketua Menteri sedar bahawa permohonan 
permohonan untuk mendapat lesen ternakan babi daripada 
Majlis Perbandaran Seberang Perai terlebih dahulu dirujuk 
untuk mendapat persetujuan JKKK dan Jawatankuasa Per 
tanian Negeri sebelum dipertimbangkan oleh Pihak MPSP? 
Jika ya, apakah tujuan peraturan baru ini? Adakah YAB. 
sedar dengan perlaksanaan peraturan baru ini akan men 
datangkan diskriminasi dan juga menyusahkan penternak 
penternak? Adakah apa-apa cadangan untuk menarik balik 
peraturan baru ini? 
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2. Beberapa permohonan bagi kelulusan pelan tatasusunan 
seperti lot 2622 Mukim XI dan lot-lot lain di sekitar kawa 
san Jalan Kaledonia, Nibong Tebal telah dikemukakan 
kepada MPSP lebih daripada empat tahun yang lalu yang 
bertujuan untuk memajukan kawasan mundur tetapi masih 
belum mendapat jawapan walaupun beberapa peringatan 
telah dikirimkan oleh akitek mereka masing-masing. Boleh 
kah YAB. Ketua Menteri mengambil tindakan untuk me 
nyiasat sebab-sebab kelewatan atas permohonan-permoho 
nan tersebut? 

3. Satu permohonan daripada lapan orang pembeli tanah 
lot 402 Mukim TSNT telah dikemukakan kepada Pentad 
biran Tanah Daerah Seberang Perai Selatan untuk merayu 
supaya bayaran cukai tanah mereka dapat dibahagi-bahagi 
kan. Di atas tanah tersebut Sekolah Rendah Methodist 
menduduki seluas 4.3 ekar, pihak MARA 0.15 ekar dan 
8 orang lain berkongsi 1.3 ekar. Jumlah tunggakan cukai 
tanah adalah sebanyak lebih kurang $28 ribu dan masih 
tidak dapat dijelaskan kerana masalah tersebut. Rayuan 
tersebut dibuat pada tahun 1984 dan keadaannya masih 
tidak diketahui. Bolehkan YAB. Ketua Menteri memberi 
tahu Dewan ini apakah yang telah terjadi kepada rayuan 
mereka itu dan bilakah kesulitan tersebut dapat diatasi 
agar pembeli-pembeli tanah berkenaan dapat membayar 
cukai tanah masing-masing? 

(IV) Y.B. Tuan Haji Md. Isa bin Haji Ramli bertanya kepada YAB. 
Ketua Menteri: 

1. Berapakah jumlah yang telah dibelanjakan untuk Pesta 
Pulau Pinang pada tahun lalu dan jumlah wang pendapatan 
yang diperolehi? 

2. Berapakah jumlah wang yang telah dibelanjakan oleh 
Kerajaan Negeri Pulau Pinang untuk kegiatan belia di 
Negeri ini sejak bulan Januari 1985 hingga 31 Mei, 1985? 
Sila sebutkan apakah jenis kegiatan dan peralatan yang 
telah dibeli serta jumlah perbelanjaan bagi tiap-tiap kegia 
tan dan jumlah harga peralatan yang dibeli? 

3. Berapakah jumlah baki hutang Kerajaan Negeri kepada 
Kerajaan Pusat yang masih belum dibayar sehingga hari 
ini? Bilakah hutang ini dijangka akan diselesaikan? 

4. Kerajaan Negeri telah berusaha bersungguh-sungguh untu k 
mengurangkan pengangguran di Negeri ini. Sejauh mana 
kah kejayaan yang diperolehi oleh Kerajaan Negeri sejak 
tiga tahun yang lalu? Sila nyatakan jumlah pekerjaan yang 
dapat diujudkan pada tahun-tahun 1982, 1983 dan 1984. 
Berapa ramaikah yang masih lagi menganggur di Negeri 
Pulau Pinang? 

" 
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Berapakah jumlah bilangan dan nilai biasiswa yang di 
keluarkan oleh Kerajaan Negeri pada tahun ini? Sila 
sebutkan bilangan dan jumlah peruntukan bagi :- 

(i) Pengajian Tinggi; 
(ii) Sekolah Menengah; dan 

(iii) lnstitut-institut lain, jika ada. 

6. Berapa ramaikah bilangan Bumiputra dan Bukan Bumi 
putra yang telah berjaya mendapat biasiswa Negeri ini dan 
bagaimanakah sistem atau cara pengagihan dibuat? 

7. Setakat ini berapa ramaikah pemodal-pemodal termasuk 
pelabor-pelabor asing yang telah datang melabor di Negeri 
ini? Berapa ramaj lagi yang dijangka akan melabor pada 
masa akan datang? 

(V) Y.B. Tuan Hj. Jusoh @ Yusoff Hilmi bin Hj. Shafie bertanya 
kepada Y AB. Ketua Menteri :- 

1. Adakah Kerajaan Negeri bercadang akan menambah elaun 
Pegawai-pegawai Mesjid dalam Negeri ini memandangkan 
elaun yang diberikan terlalu kecil jumlahnya jika diban 
dingkan dengan negeri-negeri lain di Malaysia? 

2. Adakah Kerajaan Negeri bercadang akan memberi gaji 
ataupun elaun tetap kepada guru-guru agama rakyat 
dalam negeri ini? 

3. Bilakah Pihak Berkuasa Air akan memasang paip baru di 
kawasan Jarak, Padang Cempedak dan Padang Menora 
bagi menggantikan paip lama yang didapati selalu sahaja 
pecah dan bekalan air yang diperlukan tidak mencukupi di 
semua rumah di kawasan tersebut? 

4. Adakah pihak Jabatan Kerja Raya mengetahui bahawa 
jalan dari Simpang Sungai Jarak ke Tasik Gelugor telah 
rosak dan didapati rendah sebelah dan berlopak-lopak yang 
boleh membahayakan perjalanan lalulintas? 

5. Bilakah Pejabat Daerah yang baru akan dibina di Bukit 
Mertajam? 

6. Bilakah perumahan kos rendah yang diujudkan oleh 
Kerajaan Negeri di Kampong Besar dan Kampong Selamat 
boleh diduduki oleh pemohon-pemohon yang berjaya? 

(VI) Y.B. Encik Wong Hoang Keat bertanya kepada YAB. Ketua 
Menteri:- 

1 . Memandangkan kepada pencemaran bunyi (bising) dan 
a lam sekitar berlaku sejak kerja-kerja Projek KOMT AR di- 
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jalankan, adakah Kerajaan mengambil tindakan pengaw~ 
lan terhadap masalah yang dihadapi oleh penduduk-pen 
duduk di sekitar kawasan tersebut? 

2. Sila nyatakan bilangan perkhidmatan awam yang telah 
diswastakan selaras dengan konsep pengswastaan dan apa 
kah kesannya? 

3. Berhubung dengan kerja-kerja projek KOMTAR yang 
sedang dilangsungkan itu, adakah Kerajaan akan menem 
patkan peniaga-peniaga di Jalan Maxwell ke tapak-tapak 
yang sesuai untuk meneruskan perniagaan mereka? 

4. Apakah langkah-langkah yang telah diambil oleh Kerajaan 
untuk menarik pelancong-pelancong luar negeri meman 
dangkan peniaga-peniaga di pusat bandar negeri ini meng 
alami kemelesetan dalam perniagaan mereka dari masa ke 
semasa? 

5. Adakah Kerajaan dapat memastikan bahawa setiap kaki 
tangan awam tidak terlibat dalam masalah dadah? Apakah 
cadangan-cadangan untuk mengubah sikap perkhidmatan 
mereka (terhadap orang ramai)? 

6. Adakah Kerajaan pernah menimbang untuk membiarkan 
orang ramai bebas melawat pejabat-pejabat Kerajaan di 
menara KOMTAR bagi menyelesaikan masalah-masalah 
yang mereka hadapi? 

(B) BE RTULIS. 

(1) Y.B. Encik Teoh Teik Huat bertanya kepada YAB. Ketua 
Menteri:- 

1. Berapakah jumlah permohonan bagi mendapatkan unit 
unit perumahan kos rendah yang didaftarkan dengan Saha 
gian Perumahan Kerajaan setakat ini yang masih belum 
diperuntukkan? Berikan angka-angka pecahan permohonan 
mengikut kaum dan tahun permohonan dibuat. 

2. Bolehkah YAB. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini: 

(a) Jumlah bilangan unit perumahan yang dibina dan 
telah disiapkan oleh pihak swasta di negeri Pu lau 
Pinang dari tempuh Rancangan Malaysia Keempat 
h ingga setakat in i? 

(b) Daripada jumlah unit perumahan yang dibina dan 
yang telah disiapkan oleh pihak swasta, berikan peca 
han angka mengikut lingkungan harga-harga berikut: 

(i) $25,000 dan ke bawah 
(ii) $25,000 ke $60,000 

t 
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(iii) $60,00 ke $100,000 
(iv) $100,000 dan ke atas 

3. Bolehkah YAB. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini: 

(a) Jumlah tunggakan-tunggakan bayaran ansuran bula 
nan bagi unit-unit perumahan kos rendah yang belum 
dijelaskan oleh para penghuni kepada Kerajaan Negeri 
di semua kawasan perumahan setakat ini dengan 
memberikan pecahan angka mengikut kaum? 

(b) Adakah Jawatankuasa Rayuan ditubuhkan di setiap 
daerah untuk menyiasat masalah ini? Jika ya, apakah 
tindakan yang telah diambil? Jika tiada sebarang tin 
dakan diambil, beri sebab-sebabnya. 

(c) Jika Jawatankuasa Rayuan tersebut belum ditubuh 
kan, beri sebab-sebabnya. 

(d) · Apakah kuasa-kuasa dan fungsi Jawatankuasa Rayuan 
tersebut? 

(el Berikan nama ahli-ahli dalam semua Jawatankuasa 
Rayuan di setiap daerah, jika ada. 

4. Berapakah jumlah hasil yang dikutip oleh Kerajaan Negeri 
Pulau Pinang bagi tahun 1985 setakat ini, berikan angka 
angka pecahan hasil yang dikutip di bawah kepala-kepala 
berikut:- 

(i) Premium Tanah -- Pemberian Hakmilik 

(ii) Lesen-lesen dan hasi I jualan bagi pengeluaran bahan 
bahan batu. 

(iii) Sewa Tanah. 

5. (a) Berapakah jumlah sebenar wang dan peratus yang 
digunakan daripada peruntukan Anggaran Pem 
bangunan yang diperuntukkan dalam Belanjawan 
tahun 1985 setakat 30hb. Jun, 1985 bagi kepala 
kepala berikut: 

(i) Ketua Menteri dan Pejabat Setiausaha Kerajaan 
(ii) Pertanian 

(iii) Parit dan Taliair 
(iv) Kerja Raya 
(v) Haiwan 

(vi) Hutan 
(vii) Hal Ehwal Agama 

(viii) Kebun Bunga 
(ix) Luar Jangka 
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(b) Seterusnya, berikan pecahan jumlah wang yang di 
gunakan bagi tiap-tiap projek dalam tajuk-tajuk indi 
vidu yang tersebut di atas. 

6. (a) Berapakah jumlah pekerja yang berkhidmat di kilang 
kilang di kawasan-kawasan perusahaan dalam negeri 
Pu lau Pinang yang telah diberhentikan kerja bagi 
tahun 1984 dan 1985? 

(b) Apakah sebab-sebab pemberhentian tersebut? 

(c) Adakah Kerajaan Negeri mempunyai rancangan atau 
cara-cara untuk memberi pekerjaan alternatif kepada 
pekerja-pekerja tersebut? Jika ya, apakah rancangan 
rancangan itu? 

(d) Daripada jumlah pekerja yang telah diberhentikan 
itu, berapa ramaikah yang telah berjaya mendapat 
pekerjaan lain? 

(e) Adakah Kerajaan Negeri mempunyai apa-apa ranca 
ngan untuk menghenti atau mengurangkan pember 
hentian pekerja-pekerja pada masa akan datang? Jika 
ya, apakah rancangan-rancangan tersebut? 

7. Adakah pihak PERDA menghubungi Kerajaan Negeri 
dalam projek-projek yang mereka laksanakan dalam negeri 
Pulau Pinang? Jika ya, sebutkan projek-projek berkenaan 
dan di manakah letaknya projek-projek itu? Jika tidak, 
mengapa? 

8. Bolehkah Y AB. Ketua Menteri beritahu Dewan ini tentang 
keputusan penyelidikan yang telah dijalankan oleh penasi 
hat-penasihat Jepun yang telah diambil oleh Kerajaan 
Negeri Pulau Pinang untuk mengkaji masalah lalulintas di 
negeri ini? Sila nyatakan, adakah cadangan yang diberikan 
itu akan dilaksanakan? 

9. Memandangkan kepada penekanan pelancaran ke atas 
penggalakan pelancungan oleh Kerajaan Negeri, apakah 
insentif-insentif yang diberi kepada pihak swasta bagi 
perkembangan perusahaan pelancungan di negeri ini? 

10. Bolehkah YAB. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini: 

(a) anggaran kos dan jumlah wang yang telah dibelanja 
kan setakat ini bagi projek KOMTAR; 

(b) tarikh penyiapan yang dijangkakan bagi seluruh 
projek KOMTAR;; 

(c) kos dan jumlah wang yang digunakan setakat ini bagi 



11 

pembinaan blok 'podium' dan 'blok menara' bagi 
projek KOMTAR; dan 

(d) Apakah projek-projek yang telah ditentukan akan di 
majukan dalam Fasa 3. 4 & 5 projek KOMTAR? 
Berikan butir-butir lengkap. 

(II) Y .B. Encik Liang Thau Sang bertanya kepada Y AB. Ketua 
Menteri: 

1. Sebatang jalan tanah di Kampung Bukit Kecil, Juru sudah 
pun lama dibina akan tetapi belum lagi ditarkan. Bilakah 
jalan tersebut akan ditarkan? 

2. Rancangan kompleks jalan ke Juru dan Bukit Tambun 
belum dibina walaupun dijadualkan siap dalam tahun 
1983. Bolehkah YAB. Ketua Menteri memberitahu Dewan 
ini sebab-sebab kelambatannya dan bilakah projek tersebut 
akan dijalankan? 

3. Dalam Persidangan yang lalu, Dewan ini telah diberitahu 
bahawa Kerajaan sedang mengenalpasti tapak-tapak untuk 
kegunaan agama yang lain di Bandar Seberang Jaya. Ada 
kah tapak-tapak itu dikenalpasti dan di manakah letaknya? 

4. Bilakah projek lampu isyarat di persimpangan Taman Chai 
Leng akan dimulakan? 

5. Adakah Kerajaan mempunyai rancangan untuk memindah 
kan rumah sembelih babi di Padang Lalang, Bukit Merta 
jam? Jika ya, di manakah tapak baru itu? 

6. Adakah projek 'funeral parlour' di Seberang Jaya telah 
diluluskan? Jika ya, bilakah ia akan dibina? 

(111) Y.B. Dr. Tan Chong Teik bertanya kepada YAB. Ketua Menteri: 

1. Bolehkah YAB. Ketua Menteri nyatakan bilangan pemilik 
tanah kecil (kurang daripada 1,000 ka. per.) di negeri 
Pulau Pinang? Berikah pecahan seperti berikut: 

10 ka. per. 
11 --100 ka. per. 
101 -- 500 ka. per. 
501 -- 1,000 ka. per. 

Berapakah jumlah cukai tanah yang dibayar oleh pemilik 
pemilik tanah tersebut? 

2. Bolehkah YAB. Ketua Menteri nyatakan ienis cukai tanah 
yang dikenakan kepada rumah kediaman yang mempunyai 
perniagaan kecil di bahagian hadapan rumah tersebut? 
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3. (a) Bolehkah YAB. Ketua Menteri nyatakan mengapa 
notis pendahuluan tidak diberikan kepada Jawatan 
kuasa Pengurusan 2 buah kuil Hindu di Seberang 
Perai sebelum menjalankan kerja-kerja meroboh 
baru-baru ini? 

(b) Adakah satu Jawatankuasa Penyiasatan akan ditubuh 
kan untuk menyiasat cara Pegawai Daerah Seberang 
Perai Tengah bertindak dalam hal ini? 

(c) Adakah Y AB. Ketua Menteri sedar bahawa satu pera 
saan perkauman telah timbul akibat daripada tin 
dakan ini? 

(d) Apakah tindakan yang akan diambil untuk mengelak 
kejadian seperti ini berlaku lagi? 

4. Adakah YAB. Ketua Menteri sedar bahawa undang-undang 
lalulintas semakin diabaikan setiap hari di negeri Pulau 
Pinang yang mana mengakibatkan kemalangan lalulintas 
dan kehilangan nyawa? Apakah tindakan yang sedang di 
ambil untuk menjadikan Pulau Pinang tempat yang selamat 
dan baik untuk memandu? Apakah tindakan yang akan di 
ambil untuk mengujudkan golongan rakyat yang berdisi 
plin dan bersopan-santun ketika memandu di jalanraya? 

5. Bilakah sambungan jalan dua hala dari Jalan Mesjid Negeri 
ke Jalan Scotland berserta jejantas akan dibina? Berapakah 
jumlah perbelanjaannya? Bilakah kerja-kerja pembinaan 
akan dimulakan dan dijangkakan siap? 

6. (a) Berapa banyakkah jejantas yang akan dibina di sepan 
jang jalan baru dari lapanganterbang ke Jalan Mesjid 
Negeri dan Jalan Scotland? 

(b) Di manakah jejantas itu akan dipertempatkan? 

(c} Bilakah kerja-kerja pembinaan akan dimulakan dan 
dijangka siap? 

7. Apakah tindakan-tindakan yang sedang diam bi l untuk 
mengatasi masalah kesesakan lalulintas apabila Jambatan 
Pulau Pinang dibuka untuk lalulintas pada bulan Septem 
ber, 1985? 

8. Bolehkah YAB. Ketua Menteri nyatakan dan senaraikan: 

(a) Rancangan-rancangan perumahan yang manakah yang 
telah siap di bawah Rancangan Malaysia Keempat? 

(b) Rancangan-rancangan perumahan yang manakah yang 
telah siap dan telah diperuntukkan? Berikan pecahan 
peruntukan mengikut kaum. 
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(c) Racangan-rancangan peruranan yang manakah yang 
masih belum diperuntukkan dan beri sebab-sebabnya? 

Bilakah rancangan-rancangan perumahan tersebut akan 
di peru ntu kkan? 

9. Bolehkah YAB. Ketua Menteri nyatakan dan senaraikan: 

(a) Jalan-jalan yang manakah di kawasan-kawasan 
perumahan Sungai Nibong yang diambilalih oleh 
Kerajaan? 

(b) (i) Jalan-jalan yang manakah di kawasan-kawasan 
perumahan Sungai Nibong yang belum diambil 
alih oleh Kerajaan? 

(ii) Mengapakah jalan-jalan tersebut tidak diambil 
alih oleh Kerajaan? 

(iii) Bilakah jalan-jalan tersebut akan diambilalih 
oleh Kerajaan? 

(IV) Y.B. Encik Song Ban Kheng bertanya kepada YAB. Ketua 
Menteri:- 

1. (a) Adakah Kerajaan Negeri sedar adanya jalan-jalan di 
Bukit Mertajam yang tidak diselenggara oleh Jabatan 
Kerja Raya atas alasan bahawa jalan-jalan itu tidak 
diserahkan kepada JKR? Jika ya, apakah tindakan 
yang akan diambil oleh jabatan tersehut? 

(b) Jalan Betik, Bukit Mertajam dan lorong-lorongnya 
telah lama tidak diselenggara oleh JKRR. Apakah 
langkah-langkah kerajaan untuk,membetulkan kedu 
dukan yang tidak memuaskan ini supaya pembayar 
hasil dapat menikmati jalan yang s~mpurna? 

2. Jalan Tan Sai Gin, Bukit Mertajam telah turun tarafnya 
sehingga menjadi jalan tanah sekarang kerana kerja korek 
mengorek oleh agensi-agensi seperti Majlis Perbandaran 
Seberang Perai dan Telekom. Apakah rancangan Kerajaan 
untuk memulihkan jalan tersebut? 

3. Apakah kemajuan, jika ada, yang telah dicapai oleh Kera 
jaan Negeri untuk menjadikan Jalan Ciku, Bukit Mertajam 
sebatang jalan tar yang boleh digunakan oleh lalulintas di 
Bukit Mertajam? 

4. Adakah Kerajaan sedar bahawa kenaikan cukai tanah 1985 
telah mendatangkan beban yang sangat berat kepada 
pemilik-pemilik tanah di setengah kawasan di mana mereka 
yang berkenaan terpaksa membayar cukai tambahan ber 
lipat ganda? Jika ya, apakah yang telah dicadangkan 
untuk meringankan beban mereka itu? 
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5. Pihak yang berkenaan telah mengumumkan bahawa se 
banyak 5 buah jejantas telah diluluskan pembinaannya 
untuk Negeri Pulau Pinang. Namun demikian, saya telah 
difahamkan bahawa tiada sebuah pun diperuntukkan di 
Seberang Perai, Butterworth dan Bukit Mer tajam yang 
juga merupakan bandar-bandar yang sibuk. Mengapakah 
tiada peruntukan jejantas bagi bandar-bandar yang disebut 
kan itu? 

6. Memandangkan keadaan yang sesak di Jalan Bunga Raya, 
Bukit Mer tajam di mana didapati ramai penjaja, adakah 
Kerajaan mempunyai apa-apa rancangan untuk mengada 
kan satu tapak penjaja yang sesuai di Bandar Bukit Mer 
tajam? Jika tidak, apakah sebabnya? 

7. Bu kit Mertajam merupakan sebuah bandar yang sedang 
menghadapi kekurangan tempat meletak kereta. Adakah 
Kerajaan bercadang untuk menyediakan sebuah tapak 
letak kereta untuk orang ramai? Jika tidak, mengapa? 

8. Menurut jawapan Y AB. Ketua Menteri di persidangan 
Dewan yang lalu, terdapat 48 unit lagi di Rancangan 
Perumahan Kos Rendah Berapit, Bukit Mertajam yang 
masih dalam proses siasatan pemilikan. Bilakah siasatan ini 
dijangka selesai dan suratan hakmilik dikeluarkan kepada 
yang berkenaan? 

5. Rang Undang-undang. 

(A) Enakmen Perbekalan Tambahan (1984) (No. 1 ), 1985. 

(B) Enakmen Pentadbiran Ugama Islam (Pindaan) 1985. 

6. Usul-usul 

(A) YAB. Ketua Menteri mencadangkan: 

"Bahawa Dewan ini meluluskan wang sebanyak sepuluh juta 
tujuh ratus enam puluh dua ribu enam ratus lapan puluh tujuh 
ringgit ($10,762,687 /-) dipindahkan daripada Kumpulanwang 
Pembangunan Negeri 1985 kepada Akaun Hasil Negeri Yang 
Disatukan pada tahun yang sama dan mengusulkan bahawa 
jumlah wang tersebut hendaklah digunapakai semata-mata bagi 
tujuan pembayaran balik pinjaman yang dikenakan dan dibayar 
kepada Kerajaan Pusat dalam tahun 1985." 

(B) Y.B. Datuk Haji Hassan b. Hj. Md. Noh mencadangkan:- 

"Bahawa Dewan ini membuat ketetapan bahawa Y.B. En. Lim 
Heng Tee dilantik semula sebagai seorang wakil Dewan ini ke 



15 

Jumaah Universiti Teknologi Malaysia di bawah seksyen 13(i) 
dalam Jadual kepada Akta Universiti dan Kolej Universiti 1971, 
daripada 1 September, 1985 hingga 31 0gos, 1988." 

7. Penangguhan. 

• 

- 



BIL: PSUK/PP/007.1.25 

SECOND MEETING OF THE FOURTH SESSION OF THE SIXTH 
LEGISLATIVE ASSEMBLY, PENANG, HELD ON MONDAY, 

8THJULY, 1985, AT9.30A.M. AT THE LEGISLATIVE ASSEMBLY 
CHAMBER, LIGHT STREET, PENANG. 

ORDERS OF THE DAY 

1. Prayer. 

2. Announcements by Mr. Speaker. 

3. Presentation of Papers: 

No. 5 of 1985 -First Supplementary Ordinary Estimates, 1984. 

No. 6 of 1985 -Statement of Accounts of the Municipal Council 
Penang, for the year ended 31st December, 1981. 

No. 7 of 1985 -Statement of Accounts of the State Water Autho- 
rity Penang, for the year ended 31st December, 
1981. 

4. Questions: 

(A) ORAL: 

(1) The Hon'ble Dr. Sak Cheng Lum to ask the Hon'ble the Chief 
Minister:- 

1. Has the State Government made any decision on the 
appeals for reduction of land quit rent? To-date, how 
many appeals have been received? How is the Government 
dealing with these appeals? 

2. When will the sewerage works in Butterworth and Bukit 
Mertajam be completed and operational? Has any decision 
been made on the rates for connection charges? What are 
the rates? 

3. Is the State Government aware that Taman Soon Corpora 
tion, Chain Ferry Complex and many other areas in 
Butterworth are subject to flooding at least twice a month 
when the tide is high? Has the Government authorities 
identified the causes for such frequent flooding and what 
steps have been taken or will be taken to solve this flood 
ing problem? 

4. What are the reasons for the delay in the allocation of the 
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Government low-cost flats at Jalan Mohd Saad and Mak 
Mandin? When will these flats be allocated? 

( 11) The Hon'ble Encik Teoh Teik Huat to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1 . (a) Can the Hon'ble Chief Minister release to this House 
the report of the findings by the two-man committee 
headed by the State Legal Advisor set up by the State 
Government to investigate into the criminal offence 
of damaging government properties by the EXCO 
member Y.B. Dr. Ong Hean Tee? 

(b) Why has the said member not been removed from the 
State EXCO in view of his guilty plea on the 30th 
March, 1985 in the Penang Magistrate Court? 

2. (a) Was any State directive given to the Seberang Perai 
Tengah District Officer, Encik Ramli lbni Hajar for 
the demolition of the Sri Maha Mariamman and Sri 
Maha Kaliamman temples in Seberang Jaya recently? 

(b) If so, what was the directive and whether the said 
District Officer acted in accordance with the directive 
given to him when he ordered the demolition of the 
two Hindu temples in Seberang Jaya? 

(c) If no State directive was given, whether action has 
been taken or will be taken by the State Authority 
against the said District Officer for acting without 
state directive; if yes, what action has been taken or 
will be taken and if no, why was action not taken 
against the said District Officer? 

(d) Will the State Government provide an alternative site 
for the construction of the two demolished temples? 

3. (a) Has the report of the seven-member committee set 
up by the Municipal Council to inv~stigate into the 
Sungai Nibong Kecil squatters problems been submit· 
ted to the State Government? If so, will the findings 
be released? If not, why not? 

(b) What is the stand of the State Government on the 
Sungei Nibong Kecil squartters problems? 

4. Has State land been alienated to members of the State 
EXCO including the Chief Minister present and past since 
independence? lfso, 

(a) give the names of the successful members; 
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(b) date of the respective land applications and the date 
of approval; 

(c) the locations and the size of the respective land alie 
nated; and 

(d) the price paid for the respective land alienated. 

5. Is it true that with the Kedah/Penang boundary alteration, 
suppliers taking sand from the Sungei Muda who were 
paying the Penang Government $1 for every 0.76 sq. meter 
extracted will instead be paying to the Kedah Government 
and this will result in the loss of between $2 and $3 mil 
lion revenue annually to the State of Penang? If so, has 
any compensation been asked by the State Government 
from the Kedah Government for the loss of this revenue? 
If yes, give details and if no, why compensation was not 
asked for this loss of revenue? 

6. In view of the great number of low-cost housing applicants 
and the acute shortage of the low-cost housing units to 
meet the demands of the people especially the low-income 
group, will the Hon'ble Chief Minister seriously reconsider 
its decision of using the $1.2 billion to be raised by the 
'Package Deal' to purchase the Penang Bridge from the 
Federal Government to instead utilise the money to con 
struct more low-cost housing units to solve the housing 
needs of the people? 

7. (a) Why are the low-cost flats at Batu Lanchang con 
structed by the State Government which have been 
completed sometime ago not been allocated to the 
people yet? 

(b) When will allocation and the balloting of these flats 
be carried out? 

8. (a) When will the 105 applicants who had applied for 
low-cost housing units in 1976 and earlier, and who 
had been interviewed by the State Housing Division 
in February this year be allocated low-cost housing 
units? 

(b) What was the reason for asking the applicants their 
political affiliation during the interviews? 

9. Can the Honourable Chief Minister inform this House 
whether the construction of the Komtar Hotel is in the 
original Komtar development plan? If so, why was the 
project parcelled out to the private sector and if no, why 
and when was the plan to build a hotel by the private 
sector decided? 
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10. When will the following be demolished to make way for 
the Komtar project? Where are the alternative sites and 
when will the respective people affected be asked to move? 

(i) Maxwell Road/Prangin Road market and stalls; 
(ii) Maxwell Road bus terminal; 

(iii) Maxwell Road hawkers complex; 
(iv) The row of shophouses along Maxwell Road. 

11. Is the Honourable Chief Minister aware that the walls of 
the front portion of houses Nos. 143, 145 and 14 7 Maga 
zine Road cracked over a year ago caused by the piling 
work in the construction of the Komtar Hotel project has 
yet to be repaired by PDC or its contractors? If so, as the 
crack to the walls can cause the houses to collapse anytime 
and pose a threat to the safety of the tenants, will the 
Honourable Chief Minister direct the parties concerned to 
immediately look into the matter and have the premises 
repaired? 

12. Is the Honourable Chief Minister aware that the Municipal 
Council Seberang Perai is believed to be losing hundreds of 
thousands of dollars in revenue because of alleged corrupt 
practices among its garbage-disposal staff? If so, will the 
State Government set up a Commission of Inquiry com 
prising independent people to investigate into this serious 
allegations? · 

13. In view of the increased traffic in the Ayer ltam area, can 
the Honourable Chief Minister inform this House whether 
the State Government has planned any alternative roads to 
ease the traffic flow along the only road leading from the 
city to Air ltam? If so, give details and if no, why not? 

14. Is the Honourable Chief Minister aware that a group of 
taxi drivers has been operating from next to the bus inter 
change at Komtar? If so, in view of the lack of sufficient 
taxi stands in the area and the suitability of the place for 
the taxi drivers to provide better services for the commu 
ters to and from Komtar, will the State Government 
consider making the place into a permanent taxi stand and 
allow the taxi drivers to continue to operate from the 
area? 

15. Can the Honourable Chief Minister inform this House the 
total amount of money spent on his trade-and-tourism 
promotion trip to Japan and New Zealand in April this 
year? 

16. Is it true that the Penang Hill cable car project will be 
implemented under the 5th Malaysia Plan at a cost of $7 
million? If so, 

• 
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(a) where exactly will the project be located; 

(b) when will work on the project be expected to com 
mence and be completed; and 

(c) does the implementation of this project mean that 
the Penang Hill road project will be scrapped? 

17. Can the Honourable Chief Minister inform this House the 
outcome of the discussion between the State Government 
and the Federal Government as regards the construction 
of a new aquarium in the State of Penang to replace the 
old one closed since 1982 due to structural faults? 

18. Will the State be celebrating the bicentennary of its foun 
ding next year? If so, give details of the plan drawn up for 
the celebration. 

( 111) The Hon'ble Encik Teoh Kooi Sneah to ask the Hon'ble the 
Chief Minister:- 

1. Is the Hon'ble Chief minister aware that applications for 
licences from the Municipal Council, Seberang Perai to 
rear pigs have to be referred to the Village Development 
and Security Committee and the State Agriculture Com 
mittee before being considered by the Council? If so, what 
is the purpose of this new requirement? Is the Hon'ble 
Chief Minister aware that this requirement is discrimina 
tory and causes hardship to the pig farmers? Is there any 
plan to withdraw this new requirement? 

2. Many applications for approval of layout plans such as 
with regards to lot 2622, Mukim XI and for other lots in 
the vicinity of Jalan Kaledonia, Nibong Tebal have been 
submitted to the Municipal Council, Seberang Perai more 
than four years ago to develop the areas but have yet to 
receive any acknowledgement despite reminders from the 
architects concerned. Can the Hon'ble Chief Minister take 
action to investigate the reasons for the delay? 

3. An application from eight land owners of lot 402 Mukim 
TSNT has been submitted to the Land Administration 
Office in Seberang Perai Selatan to appeal for their quit 
rent to be paid in instalments. The Methodist Primary 
School occupies 4.3 acres on the lot; MARA occupies 0.15 
acres and the rest are owned by 8 other persons. The total 
arrears in quit rent is $28,000/- and cannot be paid be 
cause of the problem. The appeal was submitted in 1984 
and the outcome is not yet known. Can the Hon'ble Chief 
Minister inform this House what is the outcome of the 
appeal and when will the problem be resolved so that the 
land owners concerned can pay their quit rent? 
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(IV) The Hon'ble Tuan Haji Md. Isa bin Haji Ram Ii to ask the Hon'ble 
the Chief Minister:- 

1. What was the income and expenditure for Pesta Pulau 
Pinang 1984? 

2. How much funds have been expended by the State 
Government for youth activities in the State from January 
1985 until 31 May, 1985? Please state the types of activi 
ties and equipment purchased and the expenditure for 
each of these items. 

3. What is the outstanding State loan not yet repaid to the 
Federal Government to date? When are the loans expected 
to be repaid? 

4. The State Government has spared no effort to reduce the 
unemployment problem in the State. To what extent has 
this been successful for the past three years? Please state 
the number of job opportunities created for the years 
1982, 1983 and 1984? What is the number of unemployed 
in the State? 

5. What is the total number and value of scholarships offered 
by the State Government this year? Please state the 
number and allocation for the following:- 

(i) Institutions of higher learning; 
(ii) Secondary Schools; and. 

(iii) Other institutions, if any. 

6. What is the number of Bumiputra and non-Bumiputra 
scholarship holders and what system is used in the selec 
tion of Bumiputra/non-Bumiputra applicants? 

7. To date, what is the number of industrialists including 
foreign industrialists who have invested their capital in 
the State? How many more investors are expected in the 
future? 

(V) The Hon'ble Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi bin Haji Shafie 
to ask the Hon'ble the Chief Minister:- 

1. Does the State Government propose to increase the allo 
wances paid to mosque officials in the State in view of 
the fact that the present allowances are too low compared 
to the allowances paid in the other States in Malaysia? 

2. Does the State Government propose to pay salaries or 
fixed allowances to religious teachers in the State? 

3. When will the State Water Authority lay new water mains 
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in Jarak, Padang Cempadak and Padang Menora to replace 
• the old mains which frequently break down causing poor 

water pressure for the households in the areas concerned? 

4. Is the P.W.D. aware that the road from Simpang Sungai 
Jarak to Tasek Gelugor is badly pot-holed and sinking on 
one side and is dangerous to traffic? 

5. When will the new District Office be built in Bukit Mer 
tajam? 

6. When will the State low-cost housing units in Kampong 
Besar and Kampong Selamat be allocated to the success 
ful applicants? 

(VI) The Hon'ble Encik Wong Hoong Keat to ask the Hon'ble the 
Chief Minister: 

1. In view of the noise and environmental pollution arising 
from the Komtar project, will the Government take action 
to control these problems facing the residents in the area? 

2. Please state the number of public services which have been 
privatised in accordance with the privatisation concept and 
what has been the effect? 

3. Will the Government resettle those traders along Maxwell 
Road affected by the KOMT AR project in suitable areas so 
that they can continue their trading activities? 

4. What measures have been taken by the Government to 
attract foreign tourists in view of the fact that traders in 
the city centre have been facing poor business from time 
to time? 

5. Can the Government ensure that every government servant 
does not get involved in the drug problem? What are the 
plans to change their attitude towards their service (to the 
public)? 

6. Has the Government ever considered allowing the public 
free access to the Government offices in the KOMTAR 
tower block? 

(B) ·WRITTEN: 

(1) The Hon'ble Encik Teoh Teik Huat to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. Can the Hon'ble Chief Minister inform this House, the 
total number of low-cost housing applications registered 
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with the State Housing Division to date yet to be allocated 
low-cost housing units, giving racial breakdown and the 
year applied for by the applicants? 

2. Can the Hon'ble Chief Minister inform this House: 

(a) The total number of housing units built and com 
pleted by the private sector in the State of Penang 
during the 4th Malaysia Plan period until to date; 

(b) Out of this total housing units built and completed 
by the private sector, give breakdown figures by the 
following price range; 

3. Can the Hon'ble Chief Minister inform this House: 

(a) The arrears of monthly instalments for low-cost hou 
sing owing by the residents to the State Government 
in the respective housing estates to date giving racial 
breakdown figures? 

(b) Has the Appeal Committee to look into this problem 
in every respective district been set up; if yes, what 
actions have been taken and if no action has been 
taken, why not? 

(c) If the Appeal Committee has not been set up, why 
not? 

(d) What are the powers and the functions of the Appeal 
Committee? 

(e) Give the names of all the members in all the Appeal 
Committee respectively in all the various districts if 
they have been set up. 

4. What is the total amount of revenue collected by the State 
to date for the year 1985 and further, to give the break 
down of the revenues collected under the following 
headings: 

(i) Land Premium -- Alienation of Land. 
(ii) Licence and sales for extraction of rock materials. 

(iii) Land Rent. 

5. (a) What is the actual amount of money and the percen 
tage utilised up to 30th June, 1985 out of the Deve 
lopment Estimates allocated in the 1985 Budget for 
the following headings: 

(i) Chief Minister and State Secretariat 
(ii) Agriculture 

• 
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(iii) Drainage & Irrigation 
(iv) Public Works 
(v) Veterinary 

(vi) Forestry 
(vii) Religious Affairs 

(viii) Botanical Garden 
(ix) Contingencies 

(b) and further to give the breakdown of the money utili 
sed on the respective projects for the above-said 
individual headings? 

6. (a) What is the number of workers working in the facto- 
ries at the Industrial Estates in the State of Penang 
who have been retrenched in the years 1984 and 
1985 until to date? 

(b) The reasons for the retrenchment. 

(c) Whether the State Government has any plans or ways 
to provide alternative employment for the retrenched 
workers and if so, what are the plans? 

(d) How many of the retrenched workers have succeeded 
in getting alternative employment? 

(e) Has the State Government any plans to stop or mini 
mise future retrenchment of workers; if so, what are 
the plans? 

7. Has the State Government been consulted by Perda on 
projects undertaken by them in the State? If so, what and 
where are the projects and if not, why was the State 
Government not consulted? 

8. Can the Hon'ble Chief Minister release to this House the 
findings of the survey conducted by the Japanese consul 
tant engaged by the State Government on the traffic pro 
blems in the State and to state whether proposals made 
will be implemented? 

9. In view of the emphasis on the promotion of tourism by 
the State Government, can the Hon'ble Chief Minister 
inform this House what are the incentives given by the 
State Government to the private sector for the develop 
ment of tourism in the State? 

10. Can the Hon'ble Chief Minister inform this House: 

(a) The estimated ultimate cost and the sum expanded to 
date on the Komtar project; 
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(b) the estimated date of completion of the whole 
Komtar project; 

(c) the cost and the amount expanded to date on the 
podium block and the tower block respectively; 

(d) what are the projects earmarked to be developed on 
Phase 3, 4 and 5 of the Komtar project. Give details. 

(11) The Hon'ble Encik Liang Thau Sang to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. An earth road in Kampong Bukit Kecil, Juru has been built 
long ago but has not been tarred. When will the road be 
tarred? 

2. The road from Juru to Bukit Tambun has not been built 
although scheduled for completion in 1983. Can the 
Hon'ble Chief Minister inform this House the reasons for 
the delay and when can the project be implemented? 

3. At the last sitting, the House was told that the Govern 
ment was identifying sites for religious institutions in Sebe 
rang Jaya township. Have the sites been identified and 
where are the locations? 

4. When will traffic lights be installed at the Chai Leng Park 
junction? 

5. Has the Government any programme to relocate the pig 
slaughtering house in Padang Lallang, Bukit Mertajam? If 
so, where will the new location be? 

6. Has the 'funeral parlour' project in Seberang Jaya been 
approved? If so, when will it be built? 

(111) The Hon'ble Dr. Tan Chong Teik to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. Can the Hon'ble Chief Minister state how many owners of 
small lots (less than 1,000 sq. ft.) are there in Penang? 
Give the breakdown in terms of: 

10sq. ft. 
11-- 100 sq. ft. 
101 - 500 sq. ft. 
501 -1,000 sq. ft. 

How much quit rent is each small lot paying? 

2. Can the Hon'ble Chief Minister state what classification in 
terms of quit rent will a residential house which has a small 
frontal business be classified? 

• 
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3. (a) Can the Hon'ble Chief Minister state why no prior 
notice was given to the 2 Indian Shrine Management 
Committees in Seberang Perai before their demolition 
recently? 

(b) Will a Committee of Inquiry be set up to investigate 
· the high-handed nature of the District Officer Sebe 
rang Perai Tengah? 

(c) Is the Hon'ble Chief Minister aware that a racial over 
tone has been created by th is action? 

(d) What action will be taken to prevent such further 
occurence? 

4. Is the Hon'ble Chief Minister aware that traffic rules are 
being blatantly flouted every day in Penang, thus resulting 
in traffic accidents and loss of lives? 
What measures are being taken to make Penang a better 
and safer place to drive in? 
What measures will be taken to bring about a more disci 
plined and courteous driving population? 

5. Can the Hon'ble Chief Minister state when will the exten 
sion of the dual carriageway from Jalan Mesjid Negeri to 
Jalan Scotland with the flyover be constructed? 
What is the cost? 
When will construction commence and the expected date 
of completion? 

6. (a) Can the Hon'ble Chief Minister state how many over 
head pedestrian bridges will be constructed at the 
dual carriageway from the Airport to Jalan Mesjid 
Negeri and Jalan Scotland? 

(b) Where will they be located? 

(c) When will construction be commenced and com 
pleted? 

7. Can the Hon'ble Chief Minister state what measures are 
being taken to prevent traffic congestion when the Penang 
Bridge is open to traffic in September, 1985? 

8. Can the Hon'ble Chief Minister state and list: 

(a) Which housing schemes under the 4th Malaysia Plan 
have been completed? 

(b) Which completed housing schemes have been allo 
cated and the racial compositions? 
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(c) Which completed housing schemes have not been 
allocated and why? 

When will they be allocated? 

9. Can the Hon'ble Chief Minister state and list: 

(a) Which roads in all the housing estates in the consti 
tuency of Sungai Nibong have been taken over by the 
Government? 

(b) (i) Which roads in all the housing estates in the 
constituency of Sungai Nibong have not been 
taken over by the Government? 

(ii) Why have they not been taken over by the 
Government? 

(iii) When will they be taken over by the Govern 
ment? 

( IV) The Hon'ble Encik Song Ban Kheng to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. (a) Is the State Government aware that there are roads in 
Bukit Mertajam that are not maintained by the 
P.W.D. on the grounds that they have not been sur 
rendered to the department? If so, what action will 
be taken to enable the P.W.D. to take over the roads 
for maintenance? 

(b) Jalan Betik, Bukit Mertajam and its lanes are not 
maintained by the P.W.D. What steps will be taken to 
rectify this in order that rate-payers enjoy good 
roads? 

2. The condition of Jalan Tan Sai Gin, Bukit Mertajam has 
deteriorated so much that it has become an earth road due 
to digging works by agencies such as the Municipal Coun 
cil, Seberang Perai and Telekoms. What does the Govern 
ment intend to do to restore the road to its previous 
state? 

3. What progress, if any has been made by the State Govern 
ment to tar Jalan Ciku to enable it to be used by vehicles? 

4. Is the Government aware that the increase in the quit rent 
1985 has cause great hardships to land owners in some 
areas where the increase has been manifold? If so, what 
will be done to lighten their burden? 

5. The relevant authority has announced that 5 overhead 
pedestrian bridges have been approved for Penang. How- 

• 



13 

ever I understand that there are none for Seberang Perai, 
Butterworth and Bukit Mertajam which are also busy 
areas. Why is this so? 

6. In view of the congestion along Jalan Bunga Raya in Bukit 
Mertajam where there are many hawkers, does the Govern 
ment have any plan to build a hawkers' complex in a more 
suitable area in Bukit Mertajam? If not, give reasons. 

7. Bukit Mertajam is a town facing a shortage of parking 
space for vehicles. Does the Government plan to allocate 
more parking space for the public? If not, why not? 

8. According to the reply given by the Hon'ble Chief Minister 
at the last sitting, there are 48 low-cost housing units in 
Berapit, Bukit Mertajam, the ownership of which are still 
being investigated. When are the investigations expected to 
be completed and the ownership title issued to the people 
concerned? 

5. Bills. 

(A) Supplementary Supply (1984) (No. 1) Enactment, 1985. 

(B) Administration of Muslim Law (Amendment) Enactment, 1985. 

6. Motion. 

(A) Hon'ble Chief Minister to move: 

"That this Assembly approves the sum of Dollars Ten million 
seven hundred and sixty-two thousand six hundred and eighty 
seven ($10,762,687/) be transferred from the State Develop 
ment Fund, 1985, to the State Consolidated Revenue Account 
of the same year and resolves that the said sum shall be applied 
solely for the purpose of repayment of loans, due and payable 
to the Federal Government in 1985." 

(B) Hon'ble Datuk Hj. Hassan b. Hj. Md. Noh to move; 

• "That this Assembly resolves that the Hon'ble Encik Lim Heng 
Tee be appointed as the representative of this Assembly to the 
Court of Universiti Teknologi Malaysia under Section 13(i) of 
the Schedule to the University And University Colleges Act, 
1971 with effect from 1st September, 1985 to 31st August, 
1988." 

7. Adjournment. 



BUTIR-BUTIR MESYUARAT YANG KEDUA BAGI PENGGAL 
YANG KEEMPAT DEWAN UNDANGAN NEGERI PU LAU PINANG 
YANG KEENAM YANG TE LAH DIADAKAN PADA HARi ISNIN, 

8 JULAI, 1985, JAM 9.30 PAGI DI DEWAN UNDANGAN 
NEGERI, LEBUH LIGHT, PULAU PINANG 

HADIR: 

Yang Berhormat Tuan Speaker (Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., 
D.M.P.N., J.M.N.) 

Yang Amat Berhormat Kedua Menteri (Dr. Lim Chong Eu) 

Yang Berhormat Pegawai Undang-undang Negeri (Encik Mohd. Saari bin 
Yusuff) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji 
Abbas, D.M.P.N., D.J.N.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Tanjung Bungah (Datuk Khor Ngak Seng @ 
Khor Gark Kim, D.M.P.N.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. 
Noh@ Mat Noor, D.M.P.N., P.J.K.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah, D.M.P.N., 
D.J.N., K.M.N., P.J.K.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin Hj. 
Omar) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Hj. 
Omar, P.J.K., P.J.M.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Machang Bubuk (Encik Lim Heng Tee, J.P.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Acheh (Tuan Haji Ahmad bin Saleh, 
P.K.T., A.M.N.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Bakap (Encik Teoh Chung Hor @ 
Teoh Kooi Sneah, A.M.N., J.P.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang, 
P.J.M.) 
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Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh, 
A.M.N., P.K.T., P.P.N., P.J.M.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik, P.J.K.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad, 
P.P.N., P.J.K., P.J.M., J.P.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Kampong Kolam (Encik Wong Hoang Keat} 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Penanti (Tuan Haji Jusoh@ Yusoff Hilmi b. 
Hj. Shafie, A.M.N., P.K.T., P.J.K., P.J.M.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban 
Kheng, P.J.K.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bukit Tambun (Dr. Khoo Soo Kheng} 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) 

TIDAK HADI R: 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki, K.M.N.) 
-- di luar negeri 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ Md. 
Noor bin Ahmad, A.M.N., P.K.T., P.J.K.) -- sakit. 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Paya Terubong (Encik Chin Nyok Soo) - 
di luar negeri 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bukit Glugor (Encik Karpal Singh) -- digan 
tung di bawah Peraturan Mesyuarat 51 (1 ). 

TURUT HADIR: 

Setiausaha Dewan Undangan Negeri (Encik Wong Hin Fatt, P.J.K., P.J.M.) 

1. DOA 

2. PENGUMUMAN OLEH TUAN SPEAKER 

Y.B. Tuan Speaker memaklumkan bahawa beliau telah membenarkan 
cuti bagi Yang Berhormat Ahli Kawasan Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki) 
dari 19 Jun hingga 14 Julai, 1985; bagi Yang Berhormat Ahli Kawasan Tasek 
Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ Md. Noor bin Ahmad) dari 12 Jun hingga 
9 Julai 1985 dan bagi Yang Berhormat Ahli Kawasan Paya Terubong (Encik 
Chin Nyok Soo) dari 25 Jun hingga 15Julai, 1985. 
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3. MEMBENTANGKAN RISALAT-RISALAT 

Risalat-risalat yang berikut dibentangkan di meja Dewan:- 

No. 5 Tahun 1985 - Anggaran Tambahan Yang Pertama Tahun 1984. 

No. 6 Tahun 1985 -Penyata Kira-kira Majlis Perbandaran Pulau 
Pinang, bagi Tahun Berakhir 31 Disember, 1981. 

No. 7 Tahun 1985 Penyata Kira-kira dan · Kunci Kira-kira Pihak Ber 
kuasa Air, Pulau Pinang, bagi Tahun Berakhir 31 
Disember, 1981. 

4. (A) JAWAPAN-JAWAPAN MULUT KEPADA SOALAN-SOALAN 

Jawapan-jawapan kepada soalan-soalan yang telah dinyatakan terlebih 
dahulu dan juga kepada soalan-soalan tambahan adalah diberi oleh 
Ahli Kawasan Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah), Ahli Kawasan Bertam 
(Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji Abbas), Ahli Kawasan Sungai Pinang 
(Dr. Ong Hean Tee), Yang Amat Berhormat Ketua Menteri, Ahli Kawasan 
Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. Noh @ Mat Noor) dan Ahli Kawasan 
Tanjung Bungah (Datuk Khor Gark Kim). 

Dewan ditangguhkan pada jam 11.00 pagi. 

Dewan bersidang semula pada jam 11.34 pagi. 

Jawapan-jawapan kepada soalan-soalan mulut diteruskan oleh Ahli 
ahli yang tersebut di atas dan juga Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik Mohd. 
Zain bin Haji Omar). 

4. (B) JAWAPAN-JAWAPAN BERTULIS KEPADA SOALAN-SOALAN 

Jawapan-jawapan bertulis kepada soalan-soalan yang telah dinyatakan 
terlebih dahulu adalah dibentangkan di atas meja Dewan. 

5. USUL DI BAWAH PERATURAN 30 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat), menurut Per 
aturan 30, bangun untuk mencadangkan usul menangguhkan Dewan bagi 
membincangkan perkara tertentu berkenaan dengan kepentingan orang 
ramai. 

Usul itu tidak disokong dan Tuan Speaker menolaknya. 

6. RANG UNDANG-UNDANG 

(A) Enakmen Perbekalan Tambahan (1984) (No. 1), 1985 

Y.A.B. Ketua Menteri, dengan disokong oleh Ahli Kawasan Teluk 
Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad), mencadangkan Rang Undang 
u ndang bernama: 
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"Suatu Enakmen bagi menggunakan sejumlah wang daripada Kumpulan 
Wang Disatukan untuk perbelanjaan tambahan bagi tahun 1984 
dan bagi memperuntukkan wang itu untuk perkhidmatan bagi tahun 
1984" 

dibacakan bagi kali yang pertama. 

Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang pertama. 

Y.A.B. Ketua Menteri, menurut peruntukan Peraturan-peraturan Majlis 
Mesyuarat 59, memberi kenyataan mengenai tujuannya untuk mencadang 
kan bacaan kedua Rang Undang-undang dengan serta-merta. 

Y.A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan dan, dengan disokong 
oleh Ahli Kawasan Teluk Bahang, mencadangkan Enakmen Perbekalan 
Tambahan (1984) (No. 1), 1985 dibacakan bagi kali yang kedua. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) berucap kepada 
Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 12.30 tengahari. 

Dewan bersidang semula pada jam 2.37 petang. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kata meneruskan ucapannya kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota meninggalkan Dewan. 

Ahli Kawasan Bagan Ajam (Encik Md.Yusof bin Salleh) berucap kepada 
Dewan. 

Y.A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan. 

Usul dipersetujui dan Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang kedua. 

Rang Undang-undang dipertimbangkan sefasal demi sefasal oleh Dewan 
yang bersidang sebagai Jawatankuasa dan dipersetujui tanpa pindaan. 

Dewan bersidang semula 

Y.A.B. Ketua Menteri melaporkan bahawa Rang Undang-undang telah 
dipertimbangkan dalam Jawatankuasa dan dipersetujui tanpa pindaan dan, 
dengan disokong oleh Ahli Kawasan Teluk Bahang, mencadangkan supaya 
Rang Undang-undang tersebut dibacakan bagi kali yang ketiga serta di 
luluskan. 

Usul dipersetujui dan Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang ketiga 
dan diluluskan. 

6. (B) Enakmen Pentadbiran Ugama Islam (Pindaan), 1985 

- 



5 

. Ahli Kawasan Penaga (Datuk Haji Hassan bin Md. Noh @ Mat Noor), 
dengan disokong oleh Ahli Kawasan Machang Bubuk (Encik Lim Heng Tee), 
mencadangkan Rang Undang-undang bernama:- 

"Suatu Enakmen untuk meminda Enakmen Pentadbiran Ugama Islam, 
1959" 

dibacakan bagi kali yang pertama. 

Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang pertama. 

Ahli Kawasan Penaga, menurut peruntukan Peraturan-peraturan Majlis 
Mesyuarat 118, mencadangkan supaya Peraturan-peraturan Majlis Mesyua 
rat digantungkan kuatkuasanya untuk membolehkan Rang Undang-undang 
tersebut dibincangkan dalam semua peringkatnya dengan serta-merta. 

Ahli Kawasan Machang Bubuk menyokong Usul itu. 

Usul dipersetujui. 

Ahli Kawasan Penaga berucap kepada Dewan dan, dengan disokong 
oleh Ahli Kawasan Machang Bubuk, mencadangkan supaya Enakmen Pentad 
biran Ugama Islam (Pindaan), 1985 dibacakan bagi kali yang kedua. 

Ahli Kawasan Kubang Semang (Tuan Haji Md. Isa bin Haji Ramli) 
berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad) berucap 
kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Penaga berucap kepada Dewan. 

Usul dipersetujui dan Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang kedua. 

Rang Undang-undang dipertimbangkan sefasal demi sefasal dalam Jawa 
tankuasa dan dipersetujui tanpa pindaan. 

Dewan bersidang semula 

Ahli Kawasan Penaga melaporkan bahawa Rang Undang-undang telah 
dipertimbangkan dalam Jawatankuasa dan dipersetujui tanpa pindaan dan, 
dengan disokong oleh Ahli Kawasan Machang Bubuk, mencadangkan supaya 
Rang Undang-undang tersebut dibacakan bagi kali yang ketiga serta di 
luluskan. 

Usul dipersetujui dan Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang ketiga 
dan diluluskan. 

7. USUL-USUL 

(A) Usul oleh Y.A.B. Ketua Menteri 

Y.A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan dan, dengan disokong 
oleh Ahli Kawasan Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum), mencadangkan:- 
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'Bahawa Dewan ini meluluskan wang sebanyak $10,762,687.00 di 
pindahkan daripada Kumpulanwang Pembangunan Negeri 1985 
kepada Akaun Hasil Negeri Yang Dlsatukan pada tahun yang sama 
dan mengusulkan bahawa jumlah wang tersebut hendaklah diguna 
pakai semata-mata bagi tujuan pembayaran balik pinjaman yang 
dikenakan dan dibayar kepada Kerajaan Pusat dalam tahun 1985" 

Dewan ditangguhkan pada jam 4.00 petang. 

Dewan bersidang semula pada jam 4.29 petang. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) berucap kepada 
Dewan. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban Kheng) berucap 
kepada Dewan. 

Y.A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan. 

Usul dipersetujui. 

7. (B) Usul oleh Ahli Kawasan Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. 
' Noh @ Mat Noor): 

Ahli Kawasan Penaga berucapk kepada Dewan dan, dengan disokong 
oleh Ahli Kawasan Kubang Semang (Tuan Haji Md. Isa bin Haji amli), 
mencadangkan: 

''Bahawa Dewan ini membuat ketetapan bahawa Y.B. Encik Lim Heng 
Tee dilantik semula sebagai seorang wakil Dewan ini ke Jumaah 
Universiti Teknologi Malaysia di bawah Seksyen 13(i) dalam Jadual 
kepada Akta Un iversiti dan Kolej Universiti 1971, daripada 1 Septem 
ber 1985 hingga 31 Ogos, 1988". 

Usul dipersetujui. 

8. PENANGGUHAN 

Y.A.B. Ketua Menteri, dengan disokong oleh Ahli Kawasan Bertam, 
mencadangkan supaya Dewan ditangguhkan. 

Ahli Kawasan Machang Bubuk berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Tanjung Bungah (Datuk Khor Gark Kim) berucap kepada 
Dewan. t 
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Y.A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 5.45 petang. 

(Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim 
P.S.M., D.M.P.N., J.M.N.), 

Speaker, 
Dewan Undangan Negeri, 

Pulau Pinang. 



MINUTES OF THE SECOND MEETING OF THE FOURTH SESSION 
OF THE SIXTH LEGISLATIVE ASSEMBLY, PENANG, HELD ON 

MONDAY, 8 JULY, 1985, IN THE LEGISLATIVE ASSEMBLY 
CHAMBERS, LIGHT STREET, PENANG. 

PRESENT: 

The Hon'ble Mr. Speaker (Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., D.M.P.N., 
J.M.N.) 

The Hon'ble the Chief Minister (Dr. Um Chong Eu) 

The Hon'ble the Legal Advisor (Encik Mohd. Saari bin Yusuff) 

The Hon'ble the Member for Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji 
Abbas, D.M.P.N., D.J.N.) 

..l 
The Hon'ble the Member for Tanjung Bungah (Datuk Khor Ngak Seng @ 

Khor Gark Kim, D.M.P.N.) 

The Hon'ble the Member for Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. Noh @ 
Mat Noor, D.M.P.N., P.J.K.) 

The Hon'ble the Member for Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah, D.M.P.N., 
D.J.N., K.M.N., P.J.K.) 

The Hon'ble the Member for Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin Hj. 
Omar) 

The Hon'ble the Member for Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee) 

The Hon'ble the Member for Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Hj. Omar, 
P.J.K., P.J.M.) 

The Hon'ble the Member for Machang Bubuk (Encik Lim Heng Tee, J.P.) 

The Hon'ble the Member for Sungai Acheh (Tuan Haji Ahmad bin Saleh, 
P.K.T., A.M.N.,) 

The Hon'ble the Member for Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) 

The Hon'ble the Member for Sungai Bakap (Encik Teoh Chung Hor@ Teoh 
Kooi Sneah, A.M.N., J.P.) 

The Hon'ble the Member for Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang, P.J.M.) 

The Hon'ble the Member for Bagan Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh, 
A.M.N., P.K.T., P.P.N., P.J.M.) 

The Hon'ble the Member for Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik, P.J.K.) 
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The Hon'ble the Member for Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad, 
P.P.N., P.J.K., P.J.M., J.P.) 

The Hon'ble the Member for Kampong Kolam (Encik Wong Hoang Keat) 

The Hon'ble the Member for Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi b. 
Hj. Shafie, A.M.N., P.K.T., P.J.K., P.J.M.) 

The Hon'ble the Member for Pekan Bu kit Mertajam (Encik Song Ban Kheng, 
P.J.K.) 

The Hon'ble the Member for Kubang Semang (Tuan Hj. Md. Isa bin Hj. 
Ramli, P.J.K.) 

The Hon'ble the Member for Bukit Tambun (Dr. Khoo Soo Kheng) 

The Hon'ble the Member for Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) 

ABSENT: 

The Hon'ble the Member for Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki, K.M.N.) - 
overseas 

The Hon'ble the Member for Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ Md. 
Noor bin Ahmad, A.M.N., P.K.T., P.J.K.) -- indisposed 

The Hon'ble the Member for Paya Terubong (Encik Chin Nyok Soo) - 
overseas 

The Hon'ble the Member for Bukit Glugor (Encik Karpal Singh) -- Suspen 
ded under Standing Orders 51(1 ). 

IN ATTENDANCE: 

The Clerk of the Legislative Assembly (Encik Wong Hin Fatt, P.J.K., P.J.M.) 

1. PRAYER 

2. ANNOUNCEMENTS BY MR. SPEAKER 

The Hon'ble Mr. Speaker announces that he has approved leave for the 
Hon'ble Member for Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki) from 19 June to 14 
July 1985; the Hon'ble Member for Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ 
Md. Noor bin Ahmad) from 12 June to 9 July 1985 and the Hon'ble Mem 
ber for Paya Terubong (Encik Chin Nyok Soo) from 25 June to 15 July 
1985. 

3. PRESENTATION OF PAPERS 

The following Papers are laid on the table of the Assembly: 

' 
' 

I 
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No. 5 of 1985 --First Supplementary Ordinary Estimates, 1984. 

No. 6 of 1985 -Statement of Accounts of the Municipal Council 
Penang, for the year ended 31 December, 1981. 

No. 7 of 1985 -- Statement of Accounts of the State Water Authority, 
Penang, for the year ended 31 December, 1981. 

4. (A) ORAL ANSWERS TO QUESTIONS 

Oral answers to questions, notice of which have been given, and to 
supplementary questions, are given by the Member for Bagan Dalam (Datuk 
T. Subbiah), the Member for Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji 
Abbas), the Member for Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee), the Hon'ble 
Chief Minister, the Member for Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. Noh 
@ Mat Noor) and the Member for Taniung Bungah (Datuk Khor Gark Kim). 

The Assembly adjourns at 11.00 a.m. 

The Assembly resumes at 11.34 a.m. 

Oral answers continue to be given by the aforementioned, including the 
Member for Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Haji Omar). 

4. (B) WRITTEN ANSWERS TO QUESTIONS 

Written answers to questions, notice of which has been given, are laid 
on the table of the Assembly. 

5. MOTION UNDER STANDING ORDER 30 

The Member for Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat), invoking 
Standing Order 30, rises to move a motion for adjournment of the House to 
discuss an urgent matter of public importance. 

The motion is not seconded and Mr. Speaker disallows it. 

6. BILLS 

(A) Supplementary Supply Enactment (1984) (No. 1 ), 1985 

The Hon'ble Chief Minister, seconded by the Member for Teluk Bahang 
(Tuan Haji Yahaya bin Ahmad), moves that the Bill intituled:- 

"An Enactment to apply a sum out of the Consolidated Fund for 
additional expenditure for the service of the year 1984 and to appro 
priate that sum for the service of the year 1984" 

be read a first time 

The Bill is read a first time. 

The Chief Minister, in accordance with the provisions of Standing Order 
5 39, gives notice of his intention to move the second reading of the Bill forth 

with. 
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The Chief Minister addresses the Assembly and, seconded by the Mem 
ber for Teluk Bahang, moves that the Supplementary Supply Enactment 
(1984) (No. 1 ), 1985, he read a second time. 

The Member for Teluk Bahang addresses the Assembly. 

The Member for Pengkalan Kota (EncikTeoh Teik Huat)addresses the 
Assembly. 

The Assembly adjourns at 12.30 p.m. 

The Assembly resumes at 2.37 p.m. 

The Member for Pengkalan Kota continues to address the Assembly. 

The Member for Pengkalan Kata walks out of the Assembly. 

The Member for Bagan Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh) addresses 
the Assembly. 

The Hon'ble Chief Minister addresses the Assembly. 

The Motion is agreed to and the Bill is read a second time. 

The Assembly sits in Committee and considers the Bill clause by clause 
and agrees to it without amendment. 

The Assembly resumes 

The Chief Minister reports that the Bill has been considered in Com 
mittee and agreed to without amendment and moves that the Bill be read a 
third time and passed. 

The Motion is agreed to and the Bill is read a third time and passed. 

6. (8) Administration of Muslim Law (Amendment) Enactment, 1985 

The Member for Penaga (Datuk Haji Hassan bin Md. Noh@ Mat Noor), 
seconded by the Member for Machang Bubuk (Encik Lim Heng Tee), moves 
that the Bill intituled, 

"An Enactment to amend the Administration of Muslim Law Enact 
ment, 1959" 

be read a first ti me. 

The Bill is read a first time. 

The Member for Penaga, in accordance with the provisions of Standing 
Order 118, moves that the Standing Orders, he suspended to enable the Bill 
to be discussed in all its stages at the sitting. 

' 
4 
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The Member for Machang Bubuk seconds the motion. 

The Motion is agreed to. 

The Member for Penaga addresses the Assembly and, seconded by the 
Member for Machang Bubuk, moves that the Administration of Muslim Law 
(Amendment) Enactment, 1985, be read a second time. 

The Member for Kubang Semang (Tuan Haji Md. Isa bin Haji Ramli) 
addresses the Assembly. 

The Member for Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad) 
addresses the Assembly. 

The Member for Penaga addresses the Assembly. 

The Motion is agreed to and the Bill is read a second time. 

The Assembly sits in Committee and considers the Bill clause by clause 
and agrees to it without amendment. 

The Assembly resumes 

The Member for Penaga reports that the Bill has been considered in 
committee and agreed to without amendment and, seconded by the Member 
for Machang Bubuk, moves that the Bill be read a third time and passed. 

The Motion is agreed to and the Bill is read a third time and passed. 

7. MOTIONS 

(A) Motion by the Hon'ble the Chief Minister 

The Hon'ble the Chief Minister addresses the Assembly and, seconded 
by the Member for Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum), moves: 

"That this Assembly approves the sum of $10,762,687.00 be transfer 
red from the State Development Fund, 1985, to the State Consoli 
dated Revenue Account of the same year and resolves that the said 
sum shall be applied solely for the purpose of repayment of loans, due· 
and payable to the Federal Government in 1985" 

The Assembly adjourns at 4.00 p.m. 

The Assembly resumes at 4.29 p.m. 

The Member for Pengkalan Kata (Encik Teoh Teik Huat) addresses the 
Assembly. 

The Member for Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban Kheng) 
addresses the Assembly. 
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The Hon'ble Chief Minister addresses the Assembly. 

The Motion is approved. 

7. (B) Motion by the Member for Penaga 

The Member for Penaga addresses the Assembly and, seconded by the 
Member for Kubang Semang (Tuan Haji Md. Isa bin Haji Ramli), moves: 

"That this Assembly resolves that the Hon'ble Encik Lim Heng Tee be 
appointed as the representative of this Assembly to the Court of 
Universiti Teknologi Malaysia under Section 13(i) of the Schedule to 
the University and University Colleges Act, 1971, with effect from 1st 
September, 1985 to 31st August, 1988" 

The Motion is approved. 

8. ADJOURNMENT 

The Chief Minister, seconded by the Member for Bertam, moves that 
the Assembly do adjourn. 

The Member for Machang Bubuk addresses the Assembly. 

The Member for Pengkalan Kota addresses the Assembly. 

The Member for Tanjung Bungah (Oatuk Khor Gark Kim) addresses the 
Assembly. 

The Hon'ble the Chief Minister addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns sine die at 5.45 p.m. 

(Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim 
P.S.M., O.M.P.N., J.M.N.), 

Speaker, 
State Legislative Assembly, 

Penang. 
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